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Vážení členové SPS,

jsem rád, že vás mohu přivítat u červnového vydání newsletteru Svazu podnikatelů ve stavebnictví.

Zejména v těchto nelehkých časech potřebujeme být jednotní a v tom nám může pomoci také



informovanost. Tu se vám snažíme zajistit službami, jako
jsou například newsletter, který právě čtete, Novinky SPS a
nyní také Týdenní tiskový zpravodaj. Tato nová služba,
kterou jsme spustili na začátku června, má za úkol
informovat členskou základnu o zprávách z médií
týkajících se stavebního sektoru. Věřím, že pro vás bude
přínosná. 

Také vám chci připomenout, že do 15. července se ještě
můžete hlásit do soutěží Nejlepší výrobce stavebnin roku
a Stavební firma roku. Podrobnosti o obou soutěžích i
způsobu přihlášení najdete na našem webu www.sps.cz. A
teď už přejděme k obsahu newsletteru.

Je neuvěřitelné kolik událostí se za jeden měsíc
nashromáždilo, tak si na ně společně zavzpomínejme. Na
začátku června přijel do České republiky legendární
francouzský rychlovlak TGV, který postupně navštívil několik
měst. Přišlo se na něj podívat nemalé množství lidí z řad
široké veřejnosti. V červnu se dále konaly různé konference,
kterých jsem se za náš Svaz aktivně účastnil. Zmíním například konferenci Dopravní infrastruktura, na
které jsem otevřel otázku alternativního financování výstavby dopravní infrastruktury. Více se o této i
dalších konferencích dočtete níže. A v neposlední řadě nemohu opomenout ani naši členskou schůzi, na
které jsme se mohli společně vidět. Pokud jste se jí zúčastnit nemohli, v newsletteru najdete odkaz na
záznam z ní. 

V červnovém vydání newsletteru si také můžete přečíst rozhovor s Ing. Drahoslavem Matonohou,
ředitelem Akademie řemesel Praha, ve kterém jsme se věnovali učňovskému školství. A když už jsme
u tohoto tématu, rád bych vás informoval, že představenstvo Svazu schválilo strategický materiál
k učňovskému školství na nadcházející roky. V tuto chvíli již pracujeme na jeho grafické podobě a já se
těším, až se tento projekt dostane na oči veřejnosti.

Přeji příjemné čtení.

Ing. Jiří Nouza
Prezident SPS

AKTUALITY
 

Děkujeme, že s námi zůstáváte v obraze!

https://www.sps.cz/


Chtěli bychom vám poděkovat, že jste se přihlásili k odběru Týdenního tiskového zpravodaje, který
vás od začátku června každý pátek informuje o nejdůležitějších zprávách ohledně stavebnictví z médií.
Jsme rádi, že pro vás tuto službu můžeme zprostředkovávat, a věříme, že je pro vás přínosná. Pokud o ní
slyšíte poprvé, níže vám ji krátce představíme a současně přikládáme odkaz, kde se můžete přihlásit
k odběru.

Týdenní tiskový zpravodaj je nová služba Svazu podnikatelů ve stavebnictví, kterou jsme připravili pro
členy. Jde o výběr zpráv z médií týkajících se stavebnictví s jejich stručným obsahem,
který rozesíláme jednou týdně na e-mailové adresy přihlášené k odběru. Týdenní tiskový zpravodaj
je určen pro všechny členy Svazu napříč pracovními pozicemi – nejen tedy pro vedení a střední
management, ale pro kohokoliv, kdo má zájem získat během chvilky informace o aktuálním dění v oboru a
nepřehlédnout žádnou důležitou událost.

Tato služba je pro všechny členy zdarma, stačí se k ní přihlásit po kliknutí na odkaz níže.

Na září chystáme zajímavé konference
 

Zveme vás na konferenci Kombinované stavby, která se uskuteční 20. září 2022 v PVA EXPO Letňany.
Více informací o konferenci a možnosti registrace najdete po kliknutí na odkaz níže.

Přihlášení k odběru Týdenního tiskového zpravodaje

http://eepurl.com/h2LQbD


Zveme vás na konferenci BIM, jejíž 2. ročník se uskuteční 21. září v PVA EXPO Letňany. Více informací o
konferenci a možnosti registrace najdete po kliknutí na odkaz níže.

UDÁLOSTI
 

„Ať máte vlastní negativní, nebo pozitivní zkušenost s
municipalitou, potřebujeme o tom vědět,“ řekl Jiří Nouza na

členské schůzi Svazu

Dne 14. června 2022 proběhla členská schůze Svazu podnikatelů ve stavebnictví. Členové se sešli v sídle
Nadace ABF na Václavském náměstí a někteří se připojili on-line přes YouTube. Schůze se zúčastnili také
pozvaní hosté – prezident KZPS Jan Wiesner, viceprezident Hospodářské komory Roman Pommer
a náměstek ministra průmyslu a obchodu Eduard Muřický.

Na programu byly například zpráva o činnosti Svazu za rok 2021 a zpráva o stavu členské základny,
kterou přednesl prezident Svazu Jiří Nouza. Dále vystoupil technický ředitel Svazu Pavel Ševčík
s hodnocením práce krajských organizací a manažerských pracovišť a zprávou o činnosti odborných
expertních skupin. Dále bylo na programu také schválení Směrnice o členských příspěvcích a plánu
činnosti Svazu na další období. Kromě toho se probírala také aktuální témata ze stavebnictví a jejich
možná řešení.

Záznam členské schůze můžete zhlédnout na kanále YouTube po kliknutí na video níže.

Více informací o konferenci

Více informací o konferenci

https://www.sps.cz/souteze/konference/kombinovane-stavby/
https://www.sps.cz/souteze/konference/bim-2/


Zúčastnili jsme se...

Zdroj fotografie:  TOP EXPO CZ

... 11. ročníku celostátní konference Trendy
české a evropské energetiky, který se konal na
konci května pod záštitou MPO ČR ve spolupráci
s dalšími organizacemi včetně našeho Svazu. 

Více o konferenci se můžete dozvědět po kliknutí
na tento odkaz.

Zdroj fotografie: Správa železnic
 

... Prezentace francouzského vysokorychlostního
vlaku TGV, která proběhla v pondělí 6. června na
pražském hlavním nádraží, dále pokračovala v
Brně a dalších českých městech.

Více informací o celé akci se můžete dozvědět
po kliknutí na tento odkaz.

Zdroj fotografie: Agentura Viaco - KDI 2022 Zdroj fotografie: sympozium MOSTY

https://youtu.be/tnSf1OBL0eQ
https://www.sps.cz/jiri-nouza-vystoupil-na-konferenci-trendy-ceske-a-evropske-energetiky/
https://www.sps.cz/jiri-nouza-vystoupil-na-konferenci-trendy-ceske-a-evropske-energetiky/
https://www.sps.cz/prezentace-jednotky-tgv-se-zucastnil-take-prezident-naseho-svazu/
https://www.sps.cz/prezentace-jednotky-tgv-se-zucastnil-take-prezident-naseho-svazu/
https://www.sps.cz/jiri-nouza-recnikem-na-konferenci-dopravni-infrastruktura/
https://www.sps.cz/zucastnili-jsme-se-mezinarodniho-sympozia-mosty-2022/
https://www.sympozium-mosty.cz/


... konference Dopravní infrastruktura, největší
multimodální dopravní konference v ČR, která se
konala ve dnech 8. až 9. června v Olomouci.

Více informací o konferenci se můžete dozvědět
po kliknutí na tento odkaz.

... 27. mezinárodního sympozia MOSTY, které
se konalo ve dnech 16. až 17. června v Brně.
Probíraly se novinky v oblasti mostního
stavitelství i inovace v technologiích.

Více informací o celé akci se můžete dozvědět
po kliknutí na tento odkaz.

Prezident Svazu v médiích 

V červnu jste Jiřího Nouzu mohli vidět například na ČT24 nebo si s ním přečíst rozhovor v deníku E15. A
citován byl i v dalších médiích:

Jiří Nouza se 6. června ve vysílání
ČT24 k vyjádřil současné situaci ve stavebnictví.
S redaktorkou České televize Vandou
Kofroňovou hovořili například o tom, jestli za
nejistotou v oboru stojí jen nedostatek materiálů,
nebo i zvýšené úrokové sazby.

Záznam rozhovoru na ČT24 můžete zhlédnout
po kliknutí na tento odkaz. Najdete ho v čase
8:50.
 

 

V rozhovoru z 9. června pro E15 prezident
našeho Svazu odpovídal na otázky redaktora
Jana Chorváta, který se ho ptal například na to,
jestli hrozí zastavování staveb nebo jak vidí i
další problémy spjaté s válkou a dopady zdražení
cen energií, zejména plynu. Celý rozhovor je k
dispozici také on-line v placené sekci E15
Premium.

Zdražení stavebních materiálů se některým
stavebním firmám nedaří promítnout do dříve
uzavřených smluv. „Bohužel se obávám, že
situace není zdaleka stabilizovaná, v poslední
době můžeme registrovat určitou mírnou
stagnaci, ale na tuto skutečnost se nelze
spolehnout. To vede k určitému vyčkávání a
velké opatrnosti ze strany zejména soukromých
investorů, v konečném důsledku to může vést ke
zpomalení a následné stagnaci ve stavebnictví,“
odhaduje
prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví Jiří 
Nouza.

„Stavební firmy jsou ve dvojím ohni. Zdola na ně
tlačí výrobci stavebních hmot a materiálů.
Promítají do cen extrémní nárůsty cen energií a
dalších vstupů a pod heslem ber neber dodávají
stavebním firmám. A shora je drží pod tlakem
investoři,“ prohlašuje prezident Svazu
podnikatelů ve stavebnictví Jiří Nouza
 

14. června 2022

https://www.sps.cz/jiri-nouza-recnikem-na-konferenci-dopravni-infrastruktura/
https://www.sps.cz/zucastnili-jsme-se-mezinarodniho-sympozia-mosty-2022/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/222411058280606/


13. června 2022

Přestože je nyní realizace městských projektů
mnohem obtížnější než dřív, podle stavebníků
není nač čekat. Lépe už podle nich bylo.
„Kdybych měl nějaké finanční krytí, tak bych
neváhal a stavěl bych. Osobně žádný prostor pro
nějaký návrat cen zpět nevidím, k tomu podle mě
nedojde,“ prohlásil prezident Svazu podnikatelů
ve stavebnictví Jiří Nouza. 

12. června 2022

„Vnímáme určitou nervozitu a zvýšenou míru
opatrnosti. V soukromém sektoru se například
nyní všichni rozhodují, zda investici zahájit v
současné chvíli, nebo s ní počkat na další vývoj,
aby bylo možné korigovat vliv narůstajících cen,"
uvedl prezident Svazu podnikatelů ve
stavebnictví Jiří Nouza.

16. června 2022

ROZHOVOR
 

„Získání výučního listu je jen první stupeň v nasměrování
osobního růstu jedince,“ říká Ing. Drahoslav Matonoha, ředitel

Akademie řemesel Praha

Budoucí počty pracovníků ve stavebnictví jsou z velké části v rukou
školství, ale také samotných stavebních firem, které odborným
školám pomáhají. Více se o tématu českého učňovského školství
dozvíte z rozhovoru níže.

Jaký je trend v poskytování řemeslných prací?
Prudký rozvoj materiálů a technologií s sebou přináší i rizika
nedostatečného seznámení s jejich optimálním uplatněním v praxi.
Nedostatek řemeslníků zase vede k opačnému trendu, kdy stále více tzv.
odborníků používá rutinní postupy bez odborných znalostí a dopouští se
tak i zásadních chyb při realizaci stavebních zakázek. Proto se Akademie
řemesel Praha zaměřuje u všech svých žáků především na kvalitu
odborných znalostí a dovedností.

Zdroj fotografie:Archiv Drahoslava Matonohy

Jak se tento trend projevuje v inovaci školních vzdělávacích programů?
Usilujeme o maximální zavádění novinek a inovací do výuky řemesel. Jedná se například o prohlídky
stavebních objektů za pomocí dronů, 3D tisk při aplikaci a výrobě některých prvků (pracovní nástroje a
pomůcky) a také virtuální realitu v rámci výuky stavebních oborů.

Jak se vám daří zajišťovat finanční prostředky pro tyto inovace?
Samozřejmě i my, stejně jako jiné odborné technické školy, dostáváme jen minimální krytí finančních
prostředků ze státního rozpočtu, a proto využíváme celou řadu doplňkových zdrojů. Za ten
nejvýznamnější považujeme přínos spolupracujících firem. Škola má uzavřené smlouvy s mnoha
živnostníky a podniky, které se podílejí na výuce našich žáků různými způsoby: jde např. o firemní
stipendia pro žáky vybraných oborů s jistotou pracovního místa po vyučení, dále společnosti za poměrně
vysoké částky škole poskytují zařízení a nástroje, které se využívají v praktickém vyučování, jiné nabízejí
různé typy exkurzí, školení a získávaní řemeslných certifikátů.
Na základě této spolupráce se škola pravidelně umisťuje na předních místech jako „Škola hodnocená



zaměstnavateli“ nebo „Střední roku“.

Jakým způsobem zajišťujete stálou odbornost u svých pedagogických pracovníků?
Systematicky pracujeme se zvyšováním a prohlubováním kvalifikace v rámci celoživotního vzdělávání
našich pedagogických pracovníků. K tomu jsou využívány různé formy: stáže v partnerských
i zahraničních firmách a školách, samozřejmostí je i absolvování potřebných specializovaných kurzů,
školení a přezkoušení pro udržování potřebných odborností.

Co vás nejvíce trápí v podpoře řemesel?
Jsem přesvědčen, že získání výučního listu je jen první stupeň v nasměrování osobního růstu jedince.
Proto považuji za nezbytné co nejdříve spustit systém „mistrovských zkoušek“, jejichž absolvování bude
objektivním dokladem odborné zdatnosti mistrů řemesel s garancí odborných společenství a státu.
Zároveň to ochrání laické investory před zmařenými vysokými investičními náklady vyplacenými
neodborným dodavatelům.

INFORMUJEME
 

„Podporujeme výstavbu vysokorychlostních tratí v ČR a jsme
rádi, že jsme mohli přivítat vlak TGV,“ říká Jiří Nouza

Na začátku června se Česku představil budoucí způsob dopravy u nás - francouzský vysokorychlostní
vlak TGV. Podle prezidenta Svazu šlo o událost, kterou můžeme považovat za jakousi startovní čáru
důležitého kroku pro Česko do budoucna. Správa železnic lidem představila nejen moderní dopravní
prostředek v jeho původní verzi, ale úplně novou formu infrastruktury u nás. Věříme, že příjezd jednotky
TGV umožnil přiblížit proces přípravy nových tratí a ukázal nové možnosti, které jejich výstavba přinese.
„Pro stavební sektor bude tato výstavba znamenat výzvu, ale nebojím se, že bychom ji nezvládli.
Ve Svazu celou přípravu projektu od počátku intenzivně sledujeme a podporujeme,“ řekl k
prezentaci jednotky TGV Jiří Nouza.



Zdroj fotografie: Správa železnic

PŘÍSPĚVEK OD ČLENA
„Na obzoru je surovinová krize,“ říká Ing. Ladislav Matoušek,

jednatel LB MINERALS, s.r.o.

Ing. Ladislav Matoušek, jednatel společnosti LB Minerals, s.r.o., člena našeho Svazu, přispěl svým
článkem k aktuálnímu tématu ohledně surovinové krize, která podle jeho slov přichází. Zaměřuje
se v něm především na jednu pro stavebnictví základní surovinu – písek. (V článku jsou použity
údaje i jiných autorů).

 
Surovinová krize na obzoru. Různé pohledy na problematiku těžby surovin

„Nová krize na obzoru?“ „Dříve než ropa světu dojde písek!“ „Písek je ropa budoucnosti!“
 
Podobné titulky, které v poslední době zdobí odborné články různých autorů, snad dobře ilustrují a
uvádějí jeden pohled na těžbu a dostupnost surovin. Pohled, který není obecně známý a o kterém
se příliš nehovoří. Naše konzumní společnost se stále tváří, že elektrická energie začíná v zásuvce
a většina zboží zase v regálu obchodního domu. Všechno před tím se jaksi nepočítá.

Jednou ze surovin, která je levná, stále k dispozici, každý ji zná, a přece nikoho moc nezajímá je písek.
Česká geologická služba však už několik let varuje, že stavebnictví míří do rozsáhlé surovinové krize.
Může za to skutečnost, že otevírání nových ložisek naráží na složitou legislativu, nevůli veřejnosti a
obecněji na to, že těžba nerostných surovin není veřejnou prioritou. Přitom se dle studií České geologické
služby do pěti let dotěží přibližně polovina z 222 využívaných kamenolomů a do sedmi let 103 ze 178
štěrkopískoven.
 
Celý článek si můžete přečíst na webu Svazu po kliknutí na odkaz níže.

KOMENTÁŘ
Prezident našeho Svazu Jiří Nouza připravil komentář k výsledkům stavebnictví za duben 2022, který
jsme následně rozeslali médiím. Jeho znění si můžete přečíst po kliknutí na odkaz níže.
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Celý článek k přečtení

Komentář k výsledkům stavebnictví za duben 2022
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